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                                        P r o t o k ó ł  Nr XXXVIII/2010

z sesji Rady Gminy Kotlin odbytej w dniu 22 kwietnia 2010r. odbytej w sali Urzędu
Gminy w Kotlinie w godz. od 900 do godz. 1230

     I. Otwarcie.
           Otwarcia XXXVIII sesji Rady Gminy Kotlin dokonał Przewodniczący Rady Gminy
Czesław Moch witając: radnych, Wójta Gminy Walentego Kwaśniewskiego, Skarbnika
Gminy Irenę Antczak, radnego Rady Powiatu Sławomira Wąsiewskiego, dyrektora
Biblioteki Publicznej Gminy Kotlin Elżbietę  Mikołajczak, pracownika Gminnego Ośrodka
Pomocy Społecznej w Kotlinie Ewę Kasołka, sołtysów, kierownika Rewiru Dzielnicowych
w Jarocinie Macieja Bierłę oraz redaktora Gazety Jarocińskiej.
Przewodniczący Rady  na podstawie listy obecności stwierdził  kworum, bowiem w sesji
na ustawowy skład 15 radnych ,uczestniczyło 15.
Listy obecności radnych oraz sołtysów  stanowią załączniki  do protokołu.
Nieobecna na sesji zaproszona sołtys Racendowa Renata Woźniak.
            Następnie Przewodniczący Rady przypominając o katastrofie samolotu
prezydenckiego pod Smoleńskiem powiedział, że w katastrofie tej zginęło wielu ludzi ,
ludzi nie zastąpionych.
Uczestniczący w sesji minutą ciszy uczcili pamięć ofiar katastrofy.

     II. Przedstawienie porządku obrad.
           Przewodniczący Rady pytał  czy  są wnioski czy uwagi do proponowanego
porządku obrad.
Wójt Gminy zgłosił wniosek o:
- wykreślenie z porządku  obrad punktu  " Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie

zmiany uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do
rejestru zabytków" z uwagi na to, że projekt ten stał się bezprzedmiotowy.  Kolegium
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  orzekło nieważność wyrażenia
zawartego w zał. nr 2 do  wymienionej uchwały w brzmieniu:" a także, że znana jest
mi odpowiedzialność karna z art. 233 Kodeksu Karnego". RIO nie przychyliła się do
prośby  Wójta Gminy  na zmianę treści załącznika  nr 2 na dzisiejszej sesji.

- wprowadzenie do porządku obrad  w pkt 17 " Podjęcie stanowiska  w sprawie zamiaru
przystąpienia Gminy Śrem do Porozumienia Międzygminnego w Jarocinie zawartego
w dniu 7 października 2008r."

Wniosek Wójta Gminy przyjęto 15 głosami "za".
Przedstawienie porządku obrad przez Przewodniczącego Rady:
1. Otwarcie.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XXXVII sesji Rady Gminy.
4. Interpelacje i zapytania radnych.
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od

XXXVII sesji Rady.
6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym oraz z

wykonania uchwał Rady.
7. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu  i ocena wykonania budżetu Gminy

za 2009 rok.

 



2

8. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania
budżetu.

9. Zapoznanie się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium dla Wójta
Gminy za 2009 rok.

10. Zapoznanie się z opinią  Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji
Rewizyjnej o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy.

11. Zapoznanie się z opiniami stałych Komisji Rady dotyczącymi wykonania budżetu
Gminy.

12. Głosowanie nad wnioskiem Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium i
rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium  dla Wójta Gminy.

13. Przyjęcie informacji z zakresu umarzania, odraczania terminu płatności oraz
rozkładania na raty należności pieniężnych do których nie stosuje się ustawy
Ordynacja podatkowa.

14. Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania planu finansowego Biblioteki  Publicznej
za 2009 rok.

15. Przyjęcie informacji z funkcjonowania i działalności Gminnego Ośrodka Pomocy
Społecznej za 2009 rok.

16. Przyjęcie informacji z funkcjonowania placówek oświatowych.
17. Podjęcie stanowiska w sprawie zamiaru przystąpienia Gminy Śrem do Porozumienia

Międzygminnego w Jarocinie zawartego w dniu 7 października 2008 r.
18. Wolne głosy i wnioski.
19. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na poprzedniej

sesji.
20. Zamkniecie obrad.
Porządek obrad przyjęto 15 głosami "za".

      ad.3 Przyjęcie protokołu z XXXVII sesji Rady Gminy.
                Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Józef Szymendera przedstawił pozytywną
opinię protokołu  z XXXVII sesji Rady Gminy , wnosząc o jego przyjęcie.
Przewodniczący Komisji poinformował, że protokół ten wyłożony został do wglądu przed
sesją.
Protokół z XXXVII sesji Rady Gminy Kotlin przyjęto 15 głosami "za".

 ad.4 Interpelacje i zapytania radnych.
             Radny Krzysztof Szyszka zabrał głos w sprawie dentysty szkolnego w Szkole
Podstawowej w Kotlinie.
Radny twierdził, że kiedy był dentysta w szkole wiadome było kiedy urzęduje, kiedy
przyjmuje dzieci. Teraz kiedy dentysta ma swój prywatny gabinet nie ma informacji kiedy
przyjmowane są dzieci. Problem ten radnemu zgłaszali rodzice.  Radny pytał  - czy
dentysta przyjmuje tylko prywatnie,  czy ma podpisaną umowę z NFZ? Radny Szyszka
prosił Wójta i dyrektora Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych o wyjaśnienie sprawy.

 ad.5 Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od
XXXVII sesji Rady.
           Przewodniczący  Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym kilkakrotnie
spotykał się z Wójtem w sprawach bieżących Gminy.
20 marca Przewodniczący uczestniczył  w Gali Powiatu Jarocińskiego z okazji 11 rocznicy
powstania samorządu powiatowego. Spotkanie odbyło się w muzeum w Śmiełowie.
W dniach od 7 do 9 kwietnia Przewodniczący uczestniczył w Zjeździe przewodniczących
rad gmin, miast i powiatów  jaki odbył się w Szczecinie, a organizatorem był WOKiSS w
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Poznaniu. Temat Zjazdu to zadania samorządu terytorialnego w zakresie ochrony
środowiska, a przede wszystkim pozyskiwanie środków unijnych. W drugim dniu Zjazdu
zorganizowano wyjazd do Berlina.
W dniu 21 kwietnia Przewodniczący uczestniczył  w wieczornicy w Gimnazjum w Woli
Książęcej zorganizowanej dla upamiętnienia 70 rocznicy zbrodni katyńskiej.
W dniu  20 kwietnia na zaproszenie KGW w Sławoszewie  obecny był na  gminnym
konkursie  kół gospodyń wiejskich  p.n. " Wiosenny deser" zorganizowanym w Domu
Wiejskim w Sławoszewie.
Poza tym brał udział w przygotowaniu materiałów na sesję i posiedzenia komisji.
Radny Krzysztof Szyszka zabierając głos powiedział, że od Przewodniczącego Rady
powinno wyjść składanie wiązanek od Rady pod pomnikami pamięci. Radny informował,
że z terenu gminy Kotlin w Katyniu zginęły 4 osoby. Na tablicy na pomniku w Kotlinie
widnieją nazwiska  dwóch osób. Radny Szyszka mówił, że gdyby nie harcerze i osoby
prywatne, to  pod pomnikiem prawdopodobnie w ogóle nic by nie było.
Przewodniczący Rady odpowiedział, że wiązanki pod pomnikami pamięci składane są
corocznie z okazji świąt państwowych: 3 Maja i 11 Listopada.
Przewodniczący Rady pytał - czy wiązanki te miały być złożone w kontekście 70 rocznicy
zbrodni katyńskiej?
Radny Szyszka odpowiedział, że tak.
Przewodniczący przyjmując uwagę radnego Szyszki stwierdził, że należałoby wiązanki
składać wobec tego corocznie.
Informacja Przewodniczącego  została przyjęta.

    ad.6 Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym oraz z
wykonania uchwał Rady.
            Sprawozdanie z realizacji uchwał i o wydanych zarządzeniach przedstawione przez
Wójta stanowi załącznik do protokołu.
            Następnie Wójt poinformował, że złożono wniosek do Marszałka Województwa o
środki na rozbudowę oczyszczalni  ścieków w Wyszkach. Wniosek ten przeszedł
pozytywną ocenę formalną i  oczekuje jeszcze na ocenę merytoryczną. Po uzyskaniu
pozytywnej oceny Gmina do końca roku powinna otrzymać środki.
            Wójt spotkał się z dyrektorem Zakładu Energetycznego w Jarocinie w sprawie
reorganizacji w Koncernie ENERGA w wyniku której zlikwidowany będzie między
innymi posterunek energetyczny w Kotlinie.
Wójt poinformował, że prosił dyrektora o przedłożenie Gminie dokumentu odnośnie stanu
budynku punktu energetycznego. Zdaniem Wójta należałoby się zastanowić  i budynek ten
kupić, bowiem potrzeb lokalowych Gmina ma dużo, chociażby na gospodarkę komunalną.
            Wójt uczestniczył w spotkaniu w Urzędzie Miasta i Gminy  w Jarocinie w sprawie
porozumienia międzygminnego odnośnie odpadów komunalnych. Po półtora roku
działalności dojrzewa  sprawa złożenia wniosku o środki europejskie na budowę zakładu
gospodarki  odpadami  i sprawa udziału gmin w tym przedsięwzięciu. Udział gmin
prawdopodobnie przekroczy kwotę 1 mln zł. Jest to zależne od wyniku przetargu.
Wójt informował, że jedni mówią, iż dobrze by było gdyby gminy posiadały udziały  i
wpływ na to co się będzie działo. Natomiast innych to nie interesuje, bowiem uważają że
powierzyli Gminie Jarocin zadanie i to ta Gmina ma rozwiązać problem, a gminy należące
do porozumienia płaciłyby za przyjęcie i utylizację śmieci.
              Wójt spotkał się z dyrektorami szkół w sprawie arkuszy organizacyjnych na rok
szkolny 2010/2011.
Uzgodnienie arkuszy zgodnie z przepisami musi nastąpić do końca kwietnia. Z arkuszy
tych wynikać będzie ilu nauczycieli trzeba będzie zwolnić i w miesiącu maju trzeba będzie
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dać wypowiedzenia. Wójt prosił, aby nie brać tego, że w Kotlinie będą zwalniani
nauczyciele.  Dał tylko przykład tego co może wynikać z arkuszy organizacyjnych.
Rozmowy  z dyrektorami prowadzone są także w innym kontekście. Wójt przypomniał, że
nauczycielom wypłacono wyrównanie do średniej pensji nauczycielskiej za 2009 rok w
kwocie 61 tys. zł. Dyrektorzy szkół sugerują takie rozwiązanie, że jeżeli dopłacać
wszystkim nauczycielom  za darmo, to należy zrobić inaczej. Dyrektorzy są za tym, aby
dopłacać tym, którzy  zechcą coś robić i proponują wprowadzenie  do arkuszy
organizacyjnych  dodatkowych zajęć. Wówczas zapłacone będą mieli ci nauczyciele,
którzy zajęcia te będą prowadzili.  Średnia wówczas wyjdzie i nie będzie potrzeby
dopłacać.
            Wójt w dniu wczorajszym odbył spotkanie z Komendantem Powiatowym Policji
Krzysztofem Rzepczykiem  w sprawie sytuacji finansowej w Policji.
Komendant złożył wniosek o udzielenie pomocy finansowej na utrzymanie Posterunku w
Kotlinie. Wniosek ten będzie tematem posiedzenia przyszłej sesji - wyjaśnił Wójt.
Sprawozdanie Wójta przyjęto bez zastrzeżeń.

 ad.7 Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu i ocena wykonania budżetu Gminy
za 2009 rok.
             Przewodniczący Rady informując, że sprawozdanie z wykonania budżetu
szczegółowo omówione zostało na posiedzeniach obu stałych komisji Rady poprosił
Skarbnika Gminy o omówienie sprawozdania.
Skarbnik poinformowała, że budżet na 2009 rok uchwalony został uchwałą Rady Gminy z
dnia 28 grudnia 2008 r.
Uchwalony budżet po stronie dochodów wyniósł kwotę 17.152.658,- zł w tym na zadania
zlecone 2.756.448,- zł, a wydatki  kwotę 19.920.502,- zł w tym wydatki na zadania zlecone
2.756.448,- zł.
Deficyt budżetowy w kwocie 2.767.844,- zł planowano pokryć pożyczką z
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  i Gospodarki Wodnej  oraz kredytem
bankowym.
W toku realizacji budżetu zachodziły zmiany polegające na:
- zmniejszeniu subwencji  o  kwotę  -   52.960,- zł,
- zwiększeniu dotacji celowej na zadania zlecone  -   255.521,- zł,
- zwiększeniu dotacji celowej na zadania własne   -   332.856,- zł,
- otrzymaniu dotacji z funduszu celowego na inwestycje   - 80.000,- zł,
- otrzymaniu środków w ramach programu "Kapitał ludzki"  - 54.578,- zł,
- zwiększeniu dochodów własnych  - 497.299,-zł.
Budżet po zmianach po stronie dochodów wyniósł 18.319.952,- zł, a wykonanie
18.366.424,01 zł, co stanowi 100,25%.
Z ogólnej kwoty dochodów przypada na:
-     dochody własne     -  7.110.595,61 zł,
- dotacja celowa za zadania zlecone - 3.002.715,04 zł,
- dotacja na zadania własne  - 981.509,22 zł,
- subwencja z budżetu państwa - 7.141.396,- zł
- środki finansowe z funduszy celowych  - 80.000,- zł,
- środki finansowe z projektu "Teraz Ty" w ramach programu operacyjnego "Kapitał

ludzki " -  50.208,14 zł.
Dochody własne to:
- wpływy z podatków i opłat  - 5.597.628,77 zł,
- dochody z  majątku Gminy  - 98823,58 zł,
- dochody ze sprzedaży   -  1.251.192,17 zł,
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- pozostałe dochody  - 162.951,09 zł.
Wpływy z podatków i opłat to:
-     karta podatkowa        - 1.677,- zł,
- podatek od nieruchomości  - 2.344.299,18 zł.,
- podatek rolny   - 547.877,15 zł,
- podatek leśny  - 24.885,43 zł,
- podatek od środków transportowych - 213.240,24 zł,
- podatek od czynności cywilnoprawnych 476.272,31 zł,
- należności zahipotekowane - 62.861,01 zł,
- podatek od spadków i darowizn - 17.623,- zł,
- podatek od posiadania psów - 60,- zł,
- opłata targowa - 28.892,- zł,
- opłata eksploatacyjna - 16.607,06 zł,
- opłata ze sprzedaży napojów alkoholowych - 78.376,19 zł,
- opłata lokalna  - 1.798,04 zł,
- udział w podatku dochodowym od osób fizycznych  - 1.732.516,- zł,
- udział w podatkach od osób prawnych - 27.192,69 zł,
- dochód z dywidendy - 2.062,47 zł.
Dochody z majątku Gminy:
- czynsz najmu i dzierżawy  - 52.768,67 zł,
- sprzedaż drewna z lasów gminnych  - 5.382,81 zł
- sprzedaż majątku   - 22.502,10 zł,
- przekształcenie prawa wieczystego w prawo własności - 7.344,- zł,
- opłata za użytkowanie wieczyste  - 10.826,- zł.
Dochody ze sprzedaży:
- wody - 402.984,70 zł,
- oczyszczanie ścieków - 506.712,54 zł,
- sprzedaż posiłków  - 224.412,52 zł,
- składowanie odpadów stałych - 114.923,10 zł,
- opłata produktowa - 2.159,31 zł.
Pozostałe dochody:
-    5% udziału w dochodach państwa   - 16.237,85 zł,
-    grzywny i kary   - 1.540,98 zł,
- wpływy z różnych dochodów  - 48.155,86 zł,
- odsetki za nieterminowe wpłaty -  58.425,55 zł,
- odsetki od lokat terminowych -  37.690,85 zł.
Dotacja celowa na zadania zlecone w kwocie 3.002.715,04 zł przeznaczona została na:
- wypłatę akcyzy dla rolników,
- administrację publiczną - 61.000,- zł,
- prowadzenie stałego rejestru wyborców - 1.148,- zł,
- przeprowadzenie wyborów uzupełniających do Rady Gminy - 3.505,- zł,
- przeprowadzenie wyborów uzupełniających do Parlamentu Europejskiego - 10.383,- zł,
- świadczenia rodzinne - 2.505.524,21 zł,
- opłacenie składek na Fundusz Zdrowotny - 7.062,- zł,
- wypłatę zasiłków z pomocy społecznej - 37.047,80 zł.
Dotacja na zadania własne w kwocie 981.509,22 zł przeznaczona została na:
- wypłatę zasiłków z pomocy społecznej  - 325.839,45 zł,
- opłacanie składek na Fundusz Zdrowotny  -  2.448,53 zł,
- utrzymanie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej - 190.193,00 zł,
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- dofinansowanie dożywiania uczniów  oraz program posiłek dla potrzebującego -
345.300,- zł,

- pomoc socjalna dla uczniów    -  117.068,24 zł,
- prace komisji przekwalifikujących nauczycieli na wyższy stopień zawodowy - 660,- zł.
Subwencja z budżetu państwa - 7.141.396,- zł  z tego:
- część na zadania oświaty  - 5.103.322,- zł,
- część wyrównawcza          - 2.037.319,- zł,
- część równoważąca           -           755,- zł.
Zaległości to kwota 571.330,72 zł z tego:
-     ze sprzedaży wody   -  50.508,11 zł,
-     odsetki od opłaty za wodę   -  18.014,- zł,
- użytkowanie wieczyste  - 1,47 zł,
- czynsze najmu i dzierżawy - 29.058,67 zł,
- ze sprzedaży majątku - 2.861,11 zł,
- odsetki od czynszu najmu i dzierżawy oraz sprzedaży majątku     - 15.225,66 zł,
- kary grzywny wraz z odsetkami - 8.788,05 zł
- podatek od nieruchomości osób prawnych - 41.963,- zł,
- podatek od nieruchomości osób fizycznych - 42.404,97 zł,
- podatek rolny od osób prawnych - 723,- zł,
- podatek rolny od osób fizycznych - 19.258,- zł,
- podatek leśny od osób fizycznych - 176,40 zł,
- podatek od środków transportowych - 41.701,36 zł,
- podatek od posiadania psów 150,- zł,
- podatek od czynności cywilnoprawnych  - 93,- zł,
- wpływy z karty podatkowej  - 4.479,32 zł,
- podatek od spadków i darowizn - 6.549,- zł,
- należności zahipotekowane - 23.478,85 zł,
- wpływy z opłat lokalnych - 15,- zł,
- zaliczki alimentacyjne - 202.271,20 zł,
- wpływy z oczyszczania ścieków - 44.095,45 zł,
- opłata za składowanie odpadów komunalnych - 3.293,16 zł,
- odsetki  od opłat za oczyszczanie ścieków i składowanie odpadów - 16.221,93 zł.
Wydatki uchwalono na kwotę 19.920.502,- zł, w tym na zadania zlecone w kwocie
2.756.448,- zł.
W ciągu roku budżetowego następowały zmiany wydatków w związku ze zmiana
dochodów budżetowych.
Ostatecznie plan wydatków ukształtował się na kwotę  18.448.539,- zł, a wykonanie
17.675.045,45 zł, co stanowi 95,81% zadań rocznych.
W budżecie planowana była rezerwa budżetowa na łączną kwotę  200.000,- zł, w tym na:
-     realizacje zadań bieżących   - 119.077,- zł,
- realizacje zadań własnych z zakresu zarządzania kryzysowego - 80.923,- zł.
W poszczególnych działach wydatki ukształtowały się następująco:
- 010 -  Rolnictwo i łowiectwo: plan 956.096,- zł,    wykonanie 948.893,15 zł tj. 99,25%,
- 400 -  Wytwarzanie i zaopatrzenie w energie elektryczną, gaz i wodę: plan 346.000,- zł

wykonanie 326.591,27 zł tj. 94,39%,
- 600  - Transport i łączność:  plan  1.807300,- zł, wykonanie  1.794.139,15 zł tj.

99,27%,
- 700 - Gospodarka komunalna: plan  8.300,- zł, wykonanie 5.912,22 zł tj. 71,23%,
- 710 - Działalność usługowa:  plan  148.792,- zł , wykonanie 68.540,- zł tj. 46,06%,
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- 750 - Administracja publiczna: plan - 2.106.085,- zł , wykonanie  2.061.389,25 zł  tj.
97,88%,

- 751  - Urzędy naczelnych organów władzy państwowej:: plan 16.306,- zł, wykonanie
15.636,- zł tj. 95,89%,

- 754 - Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa: plan  126.500,- zł,
wykonanie 123.625,91 zł tj. 97,73%,

- 756 - Dochody od osób prawnych, osób fizycznych .. oraz wydatki związane z ich
poborem: plan 45.500,- zł, wykonanie 44.626,08 zł tj. 98,08%,

- 757 - Obsługa długu publicznego: plan 70.000,- zł , wykonanie 63.334,99 zł tj.
90,48%,

- 758- Różne rozliczenia (rezerwa celowa): plan 80.923,- zł, wykonanie 0,00 zł,
- 801 - Oświata i wychowanie: plan 7.020.740,- zł, wykonanie 6.682.705,95 zł tj.

95,19%,
- 851 - Ochrona zdrowia: plan 97.584,- zł, wykonanie 92.706,45 zł tj. 95,00%,
- 852 - Pomoc społeczna: plan 3.797.761,00 zł , wykonanie 3.763.485,88 zł tj. 99,10%,
- 853 - Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej: plan 54.578,- zł, wykonanie

50.208,14 zł  tj. 91,99%,
- 854 - Edukacyjna opieka wychowawcza: plan 357.137,- zł , wykonanie 266.381,49 zł

tj. 74,59%,
- 900 - Gospodarka komunalna i ochrona środowiska: plan 1.058.547,-zł, wykonanie

1.029.657,21 zł tj. 97,27%,
- 921 - Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego: plan  304.500,- zł , wykonanie

296.565,30 zł tj. 97,39%,
- 926 - Kultura fizyczna i sport: plan 45.890,- zł, wykonanie 40.647,01 zł tj. 88,57%.
Przychodem Gminy były wolne środki pieniężne za lata ubiegłe w kwocie 1.053.878,73 zł
z czego w ciągu roku 2009  rozdysponowano 984.587,- zł.
Rozchody to kwota 856.000,- zł , z tego:
-na spłatę pożyczki:
- przeznaczonej na budowę linii przesyłowej kanalizacji sanitarnej z Kotlina do Wyszek

- 52.800,- zł,
- przeznaczonej na budowę sieci kanalizacji sanitarnej w Kotlinie ul. Buchalińska -

48.000,- zł,
- przeznaczonej na rozbudowę oczyszczalni ścieków we wsi Wyszki - 205.600,- zł
-na spłatę kredytu bankowego :
- zaciągniętego na budowę obiektów szkoły w Sławoszewie z siedzibą w Parzewie -

369.600,- zł,
- zaciągniętego na budowę drogi gminnej Kotlin - Twardów 180.000,- zł.
Na koniec 2009 roku wolne środki z lat ubiegłych  wynosły kwotę 889.257,29 zł.
           Wójt Gminy  realizację wydatków  w kwocie 17.675.045,45 zł przedstawił
następująco:
-    oświata  (dz. 801 i 854)   -  6.949.087,44 zł   tj. 39,31% budżetu,
- pomoc społeczna  - 3.763.485,88 zł tj. 21,28%,
- administracja - 2.061.389,25 zł tj. 11,50%,
- gospodarka komunalna ( zaopatrzenie w wodę, gospodarka ściekowa, oświetlenie

uliczne, drogi i ulice, gospodarka odpadami) - 3.720.000,- zł tj. 21,00%,
- na pozostałe wydatki pozostało 7,00% budżetu, tj. na ochronę zdrowia, kulturę, sport,

opracowanie studium zagospodarowania przestrzennego gminy, plany
zagospodarowania.

Wydatki majątkowe  to wydatki na inwestycje w kwocie 2.183.074,67 zł tj. 12,4%.
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Wydatki bieżące to kwota 15.491.970,78 zł , czyli na to co jest związane z
funkcjonowaniem Gminy.
W wydatkach bieżących są wydatki związane z odprowadzeniem wody ze skrzyżowania
ulic Kpt. Sobczaka  z ul. Rymarkiewicza, naprawa wiat autobusowych.
Na rok 2009 zakładano budowę kanalizacji sanitarnej w Magnuszewicach, która
najprawdopodobniej  ruszy w maju br. - mówił Wójt.
Kwotę 2.183.074,67 zł wydatkowano na:
- kanalizację w Magnuszewicach ( mapy, dokumentacja),
- kanalizację na ul. P.Szyszki
- budowę sieci wodociągowej na ul. P.Szyszki i wymianę sieci  wodociągowej na ul.

Waliszewskiej
- budowę drogi - ul. Norwida, która czekała prawie 15 lat na realizację, bowiem są

ludzie w Kotlinie, którzy chcieliby budować ulice ślepe. Dzisiaj kiedy jest
wybudowana, ludzie mówią, że jest potrzebna i ten kto planował nowe osiedle
przewidział, że ulica musi mieć 6 m szerokości i  pas drogi 20m na którym mieści się
jezdnia i chodnik.

- budowę ulicy Buchalińskiej,
- budowę ulicy Krasickiego,
- skanalizowanie rowu przy ul. Łąkowej,
- budowę drogi w Parzewie,
- budowę drogi w Sławoszewie,
- powierzchniowe utrwalenie drogi  na Nowej Wsi,
- opracowanie dokumentacji na budowę drogi Twardów - Racendów,
- kotłownię  gazową w Szkole Podstawowej w Kotlinie - opracowanie dokumentacji,
- oświetlenie w Sławoszewie,
- wybudowanie placu zabaw w Kotlinie,
- zakup 2 wiat autobusowych ustawionych we wsi Wola Książęca,
- zakup 3 zestawów komputerowych dla Urzędu Gminy i 1 zestawu dla Zespołu Obsługi

Placówek Oświatowych,
- zakup kosiarki samobieżnej do koszenia  trawy na boisku sportowym w

Magnuszewicach,
- dofinansowanie zakupu przez Starostwo Powiatowe w Jarocinie wideo endoskopu dla

Szpitala w Jarocinie.
Ze środków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska przebudowano główny kanał
kanalizacji sanitarnej przechodzący przez łąkę i przecinający ulicę Rymarkiewicza.
Budżet na 2009 rok uchwalano z deficytem 2.767.844,- zł. Z racji tego, że nie weszła do
realizacji budowa kanalizacji w Magnuszewicach i z racji tego, że uzyskano wyższe
dochody , udało się nie tylko nie zwiększać zadłużenia , ale udało się jeszcze
wygospodarować trochę wolnych środków na koniec roku  w kwocie  889.257,29 zł.
Zmniejszono zadłużenie Gminy o 860 tys. zł, które na koniec roku wyniosło 2.081.400,-
zł.
Wójt poinformował, że jeżeli Gmina uzyska środki w kwocie 1.715.000,- zł na rozbudowę
oczyszczalni ścieków w Wyszkach, to środki te pójdą  na spłatę pożyczki zaciągniętej na
oczyszczalnię.
Gmina powinna zostać na któryś dzień tego roku z zadłużeniem 200-300 tys. zł i to
pożyczek, a nie kredytów bankowych,  i chyba o taką gospodarkę chodziło - powiedział
Wójt.
Wójt przyznał, że nie wszystko udało się załatwić, ale wnioski zgłaszane przez radnych są
załatwiane po jakimś czasie, dając przykład wniosku zgłoszonego w 2009 roku o wycięcie
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krzaków przy skrzyżowaniu ul. Poznańskiej z ul. Kosińskiego, który to wniosek
załatwiono w marcu 2010r.
Dyskusja nad wykonaniem budżetu.
Radny Krzysztof Szyszka przyznał, że dużo zrobiono w 2009 roku, o czym mówił Wójt.
Radny Szyszka poruszył sprawę remontu Domu Strażaka w Kotlinie, którego nie można
się doczekać. Remont miał się rozpocząć od 2009 roku. Inne sale nowsze  we wsiach
zostały wyremontowane, a Dom Strażaka w Kotlinie nie może doczekać się remontu, aby
ożywić ten budynek i żeby spełniał szerszą rolę, a nie tylko jako garaż dla OSP.
Radny Szyszka wspomniał także o planach zakupu gruntów pod boisko sportowe w
Kotlinie, które nie zostały zrealizowane.
Dalej radny mówił, że inwestycje należy wprowadzać, aby nie były odkładane tak jak ul.
Norwida, chociaż tam była inna sytuacja.

 ad.8 Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej  o sprawozdaniu z
wykonania budżetu.
            Skarbnik Gminy odczytała Uchwałę Nr SO-0954/47/3/Ka/2010 Składu
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 15 kwietnia 2010r. w
sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Kotlin sprawozdaniu z
wykonania budżetu Gminy za 2009 rok.
Skład Orzekający wydał opinie pozytywną z pewnymi zastrzeżeniami.
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.
Skarbnik udzieliła wyjaśnień, co do zastrzeżeń informując, że:
- nakłady na budowę sieci wodociągowej i kanalizacyjnej przy ul. P. Szyszki, to kwota

155.431,59 zł, z tego sieć kanalizacyjna 94.509,81 zł.  Zadania te były w jednym
przetargu.

- wydatki związane z ustawieniem wiaty  autobusowej w Woli Książęcej wykazano w
wyniku błędu pisarskiego w rozdz. 90015, zamiast w rozdz. 90095,

- rok 2009 zamknął się nadwyżką w kwocie 691.378,56 zł, a nie deficytem jak
planowano.

 ad.9 Zapoznanie się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium dla Wójta
Gminy za 2009 rok.
              Wniosek Komisji Rewizyjnej o  udzielenie Wójtowi  absolutorium z tytułu
wykonania budżetu Gminy za rok 2009 odczytał członek Komisji Rewizyjnej Andrzej
Sitnik.
Wniosek stanowi załącznik do protokołu.

 ad.10 Zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji
Rewizyjnej o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy.
                Uchwała Nr SO-0955/32/3/Ka/2010 Składu Orzekającego Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 15 kwietnia 2010r.  w sprawie wyrażenia opinii o
wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kotlin  o udzielenie absolutorium Wójtowi
Gminy Kotlin za 2009 rok odczytał Przewodniczący Rady Gminy.
Skład Orzekający RIO wyraził opinię, iż wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie
udzielenia Wójtowi absolutorium za 2009 rok jest uzasadniony.
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

 ad.11 Zapoznanie się z opiniami stałych Komisji Rady dotyczącymi wykonania budżetu
Gminy.
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                  Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów Zdzisław
Wodniczak poinformował, że Komisja po zapoznaniu się z wykonaniem budżetu,
jednogłośnie 7 głosami "za" pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu Gminy za  2009
rok.
Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Bezpieczeństwa Publicznego i
Ochrony Przeciwpożarowej  Stefan Taczała poinformował, że Komisja jednogłośnie 8
głosami "za" pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu Gminy za 2009 rok.

 ad.12 Głosowanie nad wnioskiem Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium i
rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy.

                        Przewodniczący Rady poinformował, że konsekwencją wniosku Komisji
Rewizyjnej jest projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.

            Głosowanie nad wnioskiem Komisji Rewizyjnej.
Pytanie postawione przez Przewodniczącego Rady: kto jest za wnioskiem Komisji
Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy?
W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.
W głosowaniu jawnym  jednogłośnie 15 głosami "za" Rada Gminy udzieliła absolutorium
Wójtowi Gminy za 2009 rok.
Uchwała Nr XXXVIII/198/2010 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy
Kotlin z tytułu wykonania budżetu Gminy za  rok 2009  odczytana przez
Przewodniczącego stanowi załącznik do protokołu.
             Przewodniczący Rady złożył  Wójtowi gratulacje z tytułu uzyskania absolutorium.
            Wójt zabierając głos poinformował, że przez przypadek sesja absolutoryjna
odbywa się w dniu 22 kwietnia. W dniu 21 kwietnia bowiem minęło 28 lat zarządzania
Gminą Kotlin przez Wójta.
Dalej Wójt mówił, że rok 2010 to rok szczególny ze względu na wybory samorządowe i
sprawy samorządowe będą ożywać.
Wójt poinformował o spotkaniu z młodzieżą I klas Gimnazjum w Kotlinie. Na pytanie
Wójta:- ilu jest kandydatów na wójta, zgłosiło się 3.
Jedna z uczennic zadała pytanie - kiedy w Kotlinie coś zostanie wybudowane?
Pytaniem tym Wójt przyznał, był zaskoczony.  Pomyślał wówczas, że należałoby zrobić
wycieczkę po Kotlinie.
Gmina robi plany, zbroi tereny, a to co widać, co zostało wybudowane muszą robić inni i
Gmina cały czas pracuje nad rozbudową infrastruktury.
Na koniec kadencji, gdy będzie podsumowanie i wówczas okaże się ile razy nadawano
nazwę nowo powstałej ulicy, a przy ulicach tych już są zabudowane tereny.
Wójt podziękował za jednogłośne głosowanie nad absolutorium, które jest także
absolutorium dla Wysokiej Rady.
Wójt przyznał, że bez pracy 18 urzędników też  by wiele rzeczy w tej gminie się nie
wydarzyło. Wójt podziękował pracownikom Urzędu, podkreślając, że nie robią tego
społecznie tylko za pieniądze i to nie najgorsze, ale podziękowania im się należą.
Wójt mówił, że nieprawda jest że Wójt wszystko załatwia. Prawda jest taka, że Wójt
odpowiada i podpisuje, a pracownicy załatwiają na swoim stanowisku.
Wójt przypomniał, że w 2009 roku były ogromne kłopoty. Był atak wielkiego sąsiada (
Gminy Jarocin) na małą Gminę Kotlin.  Za postawę radnych w miesiącach VIII i IX w
związku z tym należy się ogromne podziękowanie, bowiem Rada okazała się zwarta bo
poczuła, że została zaatakowana.
Wójt mówił, że nie da się zapomnieć propozycji Burmistrza Jarocina  - A. Pawlickiego -
(połączenia Gminy Kotlin z Gminą Jarocin).
Trzeba pamiętać, że nie wszystkie zamiary nawet samorządowców są szczere  do
pozostałych samorządów, tym bardziej, że propozycja Burmistrza  Jarocina nie była
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niczym uzasadniona, bowiem  Miasto  Jarocin ma dosyć swoich terenów  i Burmistrz nie
musiał atakować Gminy Kotlin.
Za postawę w obronie Gminy Kotlin Wójt serdecznie podziękował radnym.
Ogłoszenie przez Przewodniczącego Rady 10 minutowej przerwy.

ad.13  Przyjęcie informacji z zakresu umarzania, odraczania terminu płatności oraz
rozkładania na raty należności pieniężnych do których nie stosuje się ustawy
Ordynacja podatkowa.
                Przewodniczący Rady poprosił przewodniczących komisji o przedstawienie
opinii komisji co do informacji  omawianych szczegółowo na posiedzeniach obu komisji
Rady.
Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Bezpieczeństwa Publicznego i
Ochrony Przeciwpożarowej  Stefan Taczała przestawił  opinię pozytywną  Komisji
zarówno o informacji z zakresu umarzania, odraczania terminu płatności oraz rozkładania
na raty należności  pieniężnych   do których nie stosuje się ustawy Ordynacja podatkowa
jak i informacji  o przebiegu  wykonania planu finansowego Biblioteki Publicznej  jak i
informacji z funkcjonowania i działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  i
informacji z funkcjonowania placówek oświatowych .
Także Przewodniczący Komisji  Planu Gospodarczego, Budżetu  i Finansów  Zdzisław
Wodniczak przestawił  pozytywną opinię zarówno informacji  Wójta jak i  sprawozdań
jednostek. Przewodniczący Wodniczak podkreślił, że zaległości nie maleją, a rosną.
Do informacji  nie wniesiono uwag, wobec czego Przewodniczący Rady stwierdził, że
informacja ta została przez Wysoką Radę przyjęta.
Informacja Wójta Gminy z zakresu umarzania, odraczania terminu płatności  oraz
rozkładania na raty należności pieniężnych stanowi załącznik do protokołu.

ad.14  Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania planu finansowego Biblioteki Publicznej
Gminy Kotlin za 2009 rok.
             Informację szczegółowo na posiedzeniach obu komisji Rady omówiła dyrektor
Biblioteki Elżbieta Mikołajczak.
Z uwagi na to, iż nie zgłoszono uwag do informacji Przewodniczący Rady stwierdził, że
Rada przyjmuje  informację.
Informacja stanowi załącznik do protokołu.

ad.15  Przyjęcie informacji  z funkcjonowania i działalności Gminnego Ośrodka Pomocy
Społecznej za 2009 rok.
             Informację bardzo wnikliwie przedstawiła  na posiedzeniach obu komisji  Rady
Ewa Kasołka - pracownik Ośrodka, wobec czego Przewodniczący prosił o uwagi czy
pytania do informacji.
Z uwagi na brak uwag i zastrzeżeń do informacji Przewodniczący Rady stwierdził, że
Wysoka Rada przyjmuje informację.
Informacja stanowi załącznik do protokołu.

ad.16  Przyjęcie informacji z funkcjonowania placówek oświatowych.
             Przewodniczący rady poinformował, że informację  na posiedzeniach obu komisji
Rady przedstawił dyrektor Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych Sławomir Wąsiewski.
Przewodniczący  prosił o zadawanie pytań, na które odpowiedzi udzieli dyrektor Zespołu.
Z uwagi na brak pytań i uwag do informacji Przewodniczący stwierdził, że Wysoka Rada
przyjęła informację.
Informacja stanowi załącznik do protokołu.
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ad.17  Podjęcie stanowiska w sprawie zamiaru przystąpienia Gminy Śrem do Porozumienia
Międzygminnego w Jarocinie zawartego w dniu 7 października 2008r.
              Stanowisko nr 5/2010 przyjęto 15 głosami "za".
Stanowisko stanowi załącznik do protokołu.

ad.18  Wolne głosy i wnioski.
         Wnioski zgłoszone przez radnych i sołtysów:
Sołtys Marian Żurek wnioskował o renowację rzeki Lutynia. Koryto tej rzeki  mówił
sołtys jest co raz węższe. Woda zalewa pola i łąki , a rolnicy z tego powodu ponoszą straty.
Jeżeli renowacja rzeki nie zostanie przeprowadzona, to Agencja Rolna Skarbu Państwa
powinna wykupić  od rolników grunty przyległe do rzeki.
        Następną  sprawą jaką poruszył sołtys to melioracja. W gminie spółki wodne są tylko
w 4 wsiach. W pozostałych nic się nie robi i grunty zostały zabagnione. Sołtys wskazał na
rów w miejscowościach: Wola Książęca, Wysogotówek i Twardów o długości ok. 5 km,
który wchodzi do rzeki Lutynia w Słupi, twierdząc, że jeżeli rów ten nie zostanie
wyczyszczony , to melioracja w tych miejscowościach jak określił "leży".
Sołtys apelował do Rady Gminy o zajęcie  się sprawą melioracji i proponował
zorganizowanie zebrań  wiejskich w tych wsiach  w których nie działają spółki wodne  w
celu  podjęcia działań. Sołtys proponował również rozwiązać sprawę poprzez wynajęcie
przez Gminę  koparki do czyszczenia rowów.
Sołtys Żurek informował, że Jego wieloletnia praca społeczna kończy się i chciałby odejść
z podniesioną głową. Sołtys przypomniał, że w Twardowie 20 lat temu 3 osoby rozbiły
istniejąca spółkę wodną.
          Sołtys Żurek mówił także o trudnej sytuacji finansowej rolników.
Sołtys wnioskował o wykupienie przez Gminę gruntów od rolników  zajętych pod
pompowniami.
Radny Maciej Skowron  wnioskował o:
- zwiększenie patroli Policji  przy Banku Spółdzielczym w Kotlinie w godzinach

wieczornych, ponieważ młodzież wjeżdża samochodami na trawę, urządzając sobie
popisy samochodowe,

- wyrównanie pobocza przy ul. Poznańskiej aż do ulicy 11 Listopada.
Radny Jerzy Szymczak wnioskował o:
- obcięcie gałęzi akacji rosnących przy ul. Twardowskiej od strony oczyszczalni

ścieków i dalej w kierunku Twardowa,
- załatanie pozostałych mniejszych wyrw na drogach powiatowych, wymieniając ul.

Rymarkiewicza przy wjazdach w ul. Teodorowską, Śniadeckich i Chopina.
Radny Szymczak pytał - od kiedy przestanie istnieć punkt energetyczny w Kotlinie i gdzie
wówczas należy zgłaszać awarie?
Sołtys Beata Skowrońska wnioskowała o:
- wykoszenie placu przy kościele i placu w centrum wsi,
- wycięcie 2 drzew w Sławoszewie przy drodze powiatowej przy posesji  Ratajczaka,
- o częste patrole Policji  w Sławoszewie i zwrócenie uwagi przez Policję na zachowanie

się osób okupujących jak określiła sołtys scenę  stojącą na placu w środku wsi.
Radny Krzysztof Szyszka wnioskował o obsadzenie drzewami i krzewami placu zabaw w
Kotlinie , tworząc mały park rekreacyjny.
Radny Szyszka zwracając się  do sołtysa Żurka w sprawie apelu do Rady odnośnie
czyszczenia rowów powiedział, że też jest za  tym, aby rowy były czyszczone. Jednak
każdy rolnik powinien płacić składkę, tak jak to jest między innymi w Kotlinie  i spółka
wodna zajęła by się tym.  W latach suchych nikt tego problemu nie widział.
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Radny Szyszka przyznał rację Wójtowi mówiącemu w ubiegłym roku, iż przyjdzie mokry
rok i będzie problem.
Teraz okazało się, że przy roku mokrym problem  wyszedł, a winni są rolnicy zaorujący
rowy.
Sołtys Mieczysław Stefaniak  wnioskował o podcięcie suchej lipy przy skrzyżowaniu
dróg Magnuszewice - Wyszki z drogą nr 11.
Radny Radosław Wałkiewicz wnioskował o budowę drogi w Wysogotówku na Ślewicz.
Radny Szczepan Szymczak informował, że rzeka Lutynia nie ma przepustowości,
bowiem w środku koryta  leżą powywracane topole.
Radny Szymczak mówił o łące  przy Lutyni w Magnuszewicach będącej własnością
Agencji Rolnej Skarbu Państwa, która to łąka  nie jest koszona od paru lat, ponieważ
Agencja wypowiedziała umowy dzierżawy.
Radny Szymczak informował także, że drzewa posadzone przy drodze Magnuszewice -
Wilcza  są już uszkodzone.
Radny Grzegorz Warmuz wnioskował o:
- wyrównanie drogi Wilcza - Lutynia,
- wiatę autobusową w Wilczy  dla dzieci dowozonych do szkoły,
- zakup samochód  dla OSP w Wilczy.

   ad.19  Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na poprzedniej
sesji.
                Wójt odpowiadając na interpelacje , wnioski i zapytania poinformował:
- dentysta posiadająca gabinet przy ul. Dworcowej z tego co wie Wójt ma podpisana

umowę z NFZ na leczenie zębów dzieci szkolnych,
- w sprawie melioracji tej wiosny do Wójta  dzwonił tylko sołtys Żurek. Nikt inny nie

dzwonił, co oznacza, że do ludzi dotarło, że rowy śródpolne, przydrożne należy zaorać.
Należy przestać dbać o urządzenia melioracyjne, a za chwilę będą pisane wnioski o
umorzenie podatku z racji tego, że nam zalało pola.  Wójt przyznał rację radnemu
Krzysztofowi Szyszce mówiącemu, że  za przestrzeń produkcyjną odpowiada
właściciel.

- o czyszczenie koryta rzeki  Lutynia  wystąpi Wójt do Wojewódzkiego Związku
Melioracji,

- co zrobić, aby rolnicy zechcieli  wrócić do wspólnych działań ? Należy nad tym
zastanowić się i każda wieś może mieć inne propozycje.

- odnośnie gruntów pod przepompowniami Wójt poinformował, że jest ich ponad 20 w
całej gminie. Pod jedną jest 10-20 m2 gruntów. Gdyby Gmina płaciła nawet 20 zł za
m2, to byłoby to ok. 180,- zł.  Natomiast pomiary, wkopanie czterech kamieni
granicznych, to suma ok. 3.200,- zł plus  koszty notarialne.  Będzie to najdroższa
ziemia. Nie ulega wątpliwości, że  trzeba  to uregulować.

- patrole policyjne, to wniosek do Policji,
- dziury przy 11 - do tematu Wójt obiecał wrócić,
- gałęzie akacji przy ul. Twardowskiej przy wysypisku odpadów zostaną obcięte,
- co do naprawy dróg powiatowych Wójt wyjaśnił, że Zarząd Dróg Powiatowych

zakończył naprawę dróg masą na gorąco, a zaczyna na zimno,
- posterunek energetyczny w Kotlinie - nie wiadomo kiedy przestanie istnieć ,
- trawa w Sławoszewie zostanie skoszona, a koszenie rozpocznie się najbliższego

poniedziałku,
- Wójt pytał jakimi drzewami obsadzić  plac zabaw w Kotlinie - czy liściastymi, czy

iglastymi ?
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- wniosek o podcięcie lipy przy skrzyżowaniu dróg Magnuszewice-Wyszki z droga nr 11
przekazany zostanie  do Zarządu Dróg Powiatowych,

- droga na Ślewicz może być budowana i jeżeli będzie taka wola, to można ją zrobić za
pożyczkę,

- koryto Lutyni - patrząc historycznie nie należało swego czasu  rozbierać jazu. Dzisiaj
byłby staw, a nie bagno. Łąki są podmokłe i Agencja Rolna Skarbu Państwa  ich
nikomu  nie wydzierżawi. Wójt zwróci się do Agencji  z pytaniem , co zamierza z tymi
łąkami zrobić. Wójt natomiast obiecał, że przejdzie od Wilczy do Magnuszewic i
popatrzy na Lutynię i łąki.

- równiarka przejdzie po wszystkich drogach gruntowych,
- wiata przy drodze do gazowni w Wilczy - temat wrócił- tak to określił Wójt,
- samochód do OSP Wilcza - Wójt mówił, że w obecnym samochodzie OSP w Wilczy

jest najlepsza podłoga.
Wójt poinformował, że wizytę w Gminie złożył  Komendant PSP P. Cieślak i Prezes
Powiatowego Związku OSP P. Wojtczak, którzy kusili Wójta żeby dla OSP Kotlin nie
kupować małego samochodu tylko średni, którego koszt wynosi ok. 620 tys. zł, z czego
połowę kosztów ponosi Gmina, a połowę Krajowy Związek  OSP i Wojewódzki
Związek OSP i żeby samochód ten kupić jeszcze w tym roku. Wójt poinformował, że
podpisał list intencyjny na kupno średniego samochodu.
Gdyby OSP Kotlin otrzymała nowy samochód, to ten z Kotlina przesunięty zostanie do
innej jednostki OSP i to takiej, która będzie miała wysoki garaż, aby samochód ten
zmieścił się.
Wójt wyjaśnił, że list intencyjny podpisał dlatego, że w budżecie na samochód było
zaplanowane ok. 220 tys. zł . Wobec  czego brakowałoby 80 tys. zł.

- Wójt wrócił do tematu  drogi na Ślewicz mówiąc, że można ją próbować zrobić.
Zaprojektować, a do jesieni  może uda się  przygotować papiery. Wójt obiecał wrócić
do tematu drogi  na sesji majowej.

               Odpowiadając na  wnioski z poprzedniej sesji Wójt poinformował, że:
- śmieci w  Kotlinie uprzątnięto,
- drzewa o ścięcie których zgłaszano wnioski nie zostały ścięte, bowiem przed tym musi

być pozwolenie na ich  ścięcie,
- stan dróg został poprawiony, ale nie do końca,
- chodnik przy ul. Kosińskiego  naprawiono,
- znak przy ul. Poznańskiej  stoi  jeszcze na środku chodnika,
- nie uzyskano od ostatniej sesji odpowiedzi na pismo dotyczące dróg powiatowych

skierowane  do Zarządu Dróg Powiatowych w Jarocinie,
- droga do P. Kasperkowiaka  - ul. Kołłątaja  będzie wyrównana gdy będzie równiarka,
- ul. Kochanowskiego  - jeżeli nie ma dobrej woli żeby położyć  asfalt 4 cm, to może

należy zrobić metoda powierzchniowego utrwalenia gryzem,
- lip na Parcelach w Magnuszewicach nie obcięto,
- wiaty autobusowej przy szkole w Magnuszewicach nie naprawiono,
- wniosek o ścięcie poboczy przy drogach powiatowych skierowano do Zarządu Dróg

Powiatowych w Jarocinie,
- kratki ściekowej na drodze nr 11 w Wyszkach nie poprawiono i nie otrzymano żadnej

odpowiedzi  w tej sprawie z GDDKiA w Poznaniu,
- nie naprawiono drogi do P. Kusiaka w Wysogotówku i drogi tej nie ma na żadnej

mapie,
- droga do P. Zomera w Wysogotówku zostanie wyrównana równiarką.

Sołtys Wysogotówka Janusz Sierański twierdził, że równiarka wyrzuci kamień na
zewnątrz. Jego zdaniem powinna być nawieziona tłuczniem.
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Wójt odpowiedział, że Gmina może wybudować drogę do Zomera.
Na temat diet dla sołtysów Wójt odpowiedział, że w Gminie jest inny system od tego
na który przeszły inne gminy. Wójt wypowiedział się za tym, że jeżeli sołtysi chcą
przejść na ryczałt, to jest za i ryczałt ten byłby w wysokości 120,- zł, tak jak w innych
gminach np. w Jarocinie i w Dobrzycy.  W Gminie Kotlin wypłata sołtysa zależy od
zebranego inkasa. Nowe zasady Wójt zaproponował od 1 stycznia 2011r. , przyznając,
że zbieranie pieniędzy przez sołtysów jest ryzykiem.

- ul. Słoneczna doczekała się dowozu paru przyczep żużla.
                  Następnie Wójt poinformował, że Gmina  ma do sprzedaży drewno topolowe w
cenie 100,- zł za m2 plus VAT.
Sołtys Maria Łuczak przypomniała o ściętych i leżących topolach w Magnuszewicach przy
ogrodzeniu plebani oraz na  łące przy Lutyni.
Wójt odpowiedział, że jeżeli w najbliższym czasie nie będzie chętnych na kupno topoliny,
to drewno to da do dyspozycji sołtys, która rozdzieli  pomiędzy potrzebujących.
Co do topoli przy Lutyni, to zdecydować powinien zarządca, czyli Zarząd Melioracji.
              Radny Krzysztof Szyszka pytał - czy grunty pod punktem energetycznym są
własnością Gminy czy Zakładu Energetycznego?
Wójt odpowiedział, że budynek oraz grunty pod budynkiem są własnością Zakładu
Energetycznego.
              Radny Dariusz Józefiak przypomniał po raz kolejny o wyczyszczeniu  Lubianki i
o ścinaniu poboczy  drogina Nowej Wsi.
             Sołtys Marian Żurek wrócił do tematu melioracji mówiąc, że do czyszczenia
rowów należy przystąpić systemowo. Nie można kopać rowu w środkowym odcinku, bo
potopią się inni. Kto nie rozumie się na drenarce, nie powinien się odzywać - mówił sołtys
do radnego  Krzysztofa Szyszki.
Radny Krzysztof Szyszka wyjaśnił, że jeżeli w Kotlinie dreny są niedrożne, to rolnik musi
płacić za ich wyczyszczenie. Natomiast Spółki Wodne czyszczą główne rowy.
Radny Stefan  Taczała poinformował, że w Parzewie rolnicy płacą  do Spółki Wodnej 14,-
zł od hektara.
             Dyrektor Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych Sławomir Wąsiewski w
odpowiedzi na interpelację radnego Krzysztofa Szyszki dotyczącej usług
stomatologicznych  wyjaśnił, że zgodnie z obowiązującymi przepisami nie ma teraz badań
stomatologicznych w ramach szkoły.
Stomatolog ma podpisaną umowę z NFZ i w ramach tego funduszu realizuje wszelkie
usługi stomatologiczne.
W Kotlinie P. Musielak miała podpisaną umowę typowo na dzieci i realizowała to w
ramach szkoły. Obecnie, kiedy przeniosła gabinet  ma również podpisaną umowę na usługi
stomatologiczne ogólne. Ogólne, to znaczy, że dzieci też tam są. Gmina Kotlin jest w tej
dobrej sytuacji, że  jest dwóch stomatologów - mówił dyrektor.  P.Kasprzak ma całą
umowę, a P. Musielak ma część umowy  z NFZ. Jeśli jest problem, to rodzic z dzieckiem
umawia się ze stomatologiem, zapisuje się i stomatolog realizuje w ramach funduszu dane
usługi. Ważne jest mówił dyr. Wąsiewski, że należy indywidualnie zadbać o dzieci. Nie
będzie zbiorowych badań, czy realizacji usług stomatologicznych.
Można ze stomatologiem się dogadać i szkoła podstawi autobus i dzieci przyjadą do
przeglądu.
Po tych wyjaśnieniach radny Krzysztof Szyszka stwierdził, że wobec tego nie funkcjonuje
już pojęcie stomatologa szkolnego. Rodzice natomiast w dalszym ciągu myślą, że tym
stomatologiem jest P. Musielak.
Dyrektor Wąsiewski wyjaśnił, że w ubiegłym roku na zebraniach rodziców była
przedstawiana sprawa. To obowiązkiem rodzica jest  zadbanie o rodzinę i nie można
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mówić, że szkoła  załatwi. Mam rodzinę, mam dziecko, to moim obowiązkiem jest
dopilnować żeby się dobrze  rozwijało, żeby szło do lekarza, a między innymi do
stomatologa - mówił dyr. Wąsiewski.  Rodzic powinien dzieci zapisać do jednego z dwóch
stomatologów, który zrobi przegląd  i wyznaczy termin i będzie realizował usługi.
Po tych wyjaśnieniach dyr. Wąsiewskiego Przewodniczący Rady powiedział, że terminy
do stomatologa są przerażające.

 ad.20  Zamknięcie obrad.
             Przewodniczący Rady odczytał podziękowanie dla radnych i sołtysów od  sołtysa
wsi Racendów Renaty Woźniak  za udzieloną jej pomoc finansową z ich strony.
             Przewodniczący poinformował Wysoką Radę, że z okazji Święta 3 Maja pod
pomnikami pamięci złożone zostaną wiązanki  kwiatów i zapalone znicze.
             Przewodniczący poinformował także, że następna sesja Rady Gminy planowana
jest w połowie miesiąca maja, a w dniu 27 maja planowane jest uroczyste spotkanie
radnych wszystkich kadencji od roku 1990.
              Dziękując wszystkim  za udział Przewodniczący zamknął  XXXVIII sesję Rady
Gminy.

Protokółowała: Paterczyk K.                                         Komisja Rewizyjna

1. Przewodniczący Józef Szymendera  ............................

                                                      2.   Członek  Zofia Antczak                    ...........................

                                                      3.   Członek Andrzej Sitnik                     ...........................
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